
 

 

Protokół Nr XL/2013 

 

z Sesji Rady Gminy Wierzchowo 

odbytej w dniu 30 grudnia 2013r. 

w sali narad w Urzędzie Gminy Wierzchowo 

 

 

Rozpoczęcie obrad – godz. 10
05

 

Zamknięcie obrad – godz. 13
00 

 

Ad. 1 i 2 

 

Na 15 radnych obecnych na sesji było 14 radnych, Wójt Gminy Jan Szewczyk, Sekretarz 

Gminy Tomasz Suchoński, Skarbnik Gminy Urszula Lew oraz 13 innych zaproszonych osób. 

 

Nieobecny – R 

adny Marek Banaszek 

 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do nin. protokołu. 

Lista obecności gości zaproszonych stanowi załącznik nr 2 do nin. protokołu. 

 

Obradom przewodniczył: Andrzej Kaczorkiewicz – Przewodniczący Rady Gminy. 

 

Obrady protokółowały 

 

1. Danuta Majewska – inspektor ds. organizacyjnych i kadr. 

2. Danuta Łukaszewska – inspektor ds. obsługi rady gminy. 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz o godz. 10
05

 otworzył XL Sesję Rady Gminy 

Wierzchowo zwołaną na podstawie art. 20 ust.1 ustawy z dnia 8 marca 1990r. 

 o samorządzie gminnym oraz § 20 Statutu Gminy Wierzchowo. Po powitaniu radnych i gości 

zaproszonych oświadczył, iż zgodnie z listą obecności aktualnie w posiedzeniu sesji 

uczestniczy 14 radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 15 osób, stanowi 

quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał i decyzji. 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz poinformował, iż porządek obrad dzisiejszej 

sesji został przekazany radnym w terminie wskazanym w §20 pkt 3 Statutu Gminy 

Wierzchowo. Dla przypomnienia odczytał proponowany porządek obrad: 

 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

2. Przedstawienie porządku obrad Sesji. 

3. Przyjęcie protokołu z XXXIX Sesji Rady Gminy Wierzchowo. 

4. Sprawozdanie Wójta Gminy z prac w okresie międzysesyjnym. 

5. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy z prac Rady w okresie międzysesyjnym. 

6. Informacja Przewodniczących Komisji stałych Rady Gminy z prac w okresie 

międzysesyjnym. 

7. Interpelacje i zapytania Radnych. 

8. Trybuna obywatelska. 



9. Uchwalenie budżetu Gminy Wierzchowo na rok 2014: 

a) wystąpienie Wójta Gminy, 

b) przedstawienie uchwał Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w 

Szczecinie, 

c) opinia Komisji Rady Gminy, 

d) podjęcie uchwał: 

- w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Wierzchowo na rok 2014 – druk nr 289, 

- w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej Gminy Wierzchowo na lata 

2014-2029 – druk nr 290. 

10. Podjęcie uchwał: 

a) w sprawie zmiany uchwały Nr XXXIX/274/2013 z dnia 28 listopada 2013r. w sprawie 

ustalenia stawek dotacji przedmiotowej dla samorządowego zakładu budżetowego w 

2014r. – druk nr 291, 

b) w sprawie zmiany uchwały Nr VI/32/2011 z dnia 24 lutego 2011r. w sprawie ustalenia 

zasad wypłacania radnym i sołtysom diet oraz zwrotu kosztów podróży służbowych – 

druk nr 292, 

c) w sprawie uchwalenia planu pracy Rady Gminy i Komisji stałych Rady Gminy 

Wierzchowo– druk nr 293, 

d) w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie darowizny nieruchomości stanowiących 

własność Gminy Wierzchowo na rzecz Gminy Mirosławiec – druk nr 294, 

e) w sprawie zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Wierzchowo – druk nr 

295, 

f) w sprawie zmian w budżecie Gminy Wierzchowo na 2013 rok – druk nr 296. 

11. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 

12. Komunikaty i sprawy różne. 

13. Zamknięcie sesji. 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że w okresie po wysłaniu zawiadomień o zwołaniu 

sesji, jednakże w ustawowym terminie 7 dni przed dniem odbycia obrad sesji wpłynął 

wniosek Wójta Gminy o wprowadzenie pod obrady sesji Rady Gminy Wierzchowo  

w miesiącu grudniu 2013r. dodatkowych projektów uchwał: 

1) w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych dla Gminy Wierzchowo na rok 2014 – druk nr 297, 

2) w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Narkomanii dla Gminy Wierzchowo na 

rok 2014 – druk nr 298. 

 

Poddana pod głosowanie proponowana zmiana została przyjęta 14 głosami „za” przy 0 

głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się”. 

 

Przewodniczący obrad Rady Andrzej Kaczorkiewicz zapytał, czy ktoś z Radnych lub Wójt 

chciałby jeszcze uzupełnić zaproponowany porządek obrad o dodatkowe punkty lub o inne 

istotne dla Rady lub naszej społeczności samorządowej zagadnienia bądź sprawy, ewentualnie 

chciałby zaproponować zdjęcie z porządku obrad któregoś z tematów? 

Radni i Wójt nie zgłosili zmian do porządku obrad. 

 

Przewodniczący Rady A.Kaczorkiewicz zamknął punkt 1 i 2 porządku obrad i przystąpił do 

realizacji punktu 3. 

 

 

 



 

Ad. 3 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz poinformował, że Protokół  

z posiedzenia XXXIX Sesji Rady Gminy Wierzchowo odbytej w dniu 28 listopada 2013 roku 

został wyłożony do wglądu w biurze Rady, jak również na sali obrad przed rozpoczęciem 

dzisiejszej sesji i do chwili rozpoczęcia sesji nie wpłynęła żadna uwaga dotycząca zawartych 

w nim zapisów. Kwestia wnoszenia poprawek i uwag do protokołu uregulowana została w § 

52 ust. 1-5 Statutu Gminy Wierzchowo. Z uwagi na fakt, iż nie wpłynęła żadna uwaga 

dotycząca zapisów w protokole Przewodniczący Rady uznał przygotowany protokół za 

sporządzony poprawnie i poddał pod głosowanie jego przyjęcie. 

Zapytał, kto jest za przyjęciem protokołu z XXXIX sesji Rady Gminy? 

 

Rada Gminy w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 14 głosami „za” 

przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” przyjęła Protokół z XXXIX 

sesji Rady Gminy Wierzchowo bez uwag i zastrzeżeń. 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz zamknął punkt 3 porządku obrad i przystąpił 

do realizacji punktu 4. 

 

 

Ad. 4 

 

Sprawozdanie pisemne Wójta Gminy z prac w okresie międzysesyjnym, stanowi załącznik nr 

3 do nin. protokołu. 

 

Obecni na sesji nie wnieśli uwag i nie zgłosili zapytań do przedłożonego sprawozdania. 

 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący obrad zamknął pkt 4 porządku obrad i przystąpił do 

realizacji punktu 5. 

 

 

Ad. 5 
 

Przewodniczący Rady A.Kaczorkiewicz przedłożył Radzie informację na temat prac Rady  

w okresie międzysesyjnym – która stanowi załącznik nr 4 do nin. protokołu. 

 

Do przedstawionej informacji nikt nie zgłosił pytań. 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący obrad zamknął punkt 5 porządku obrad i przystąpił do 

realizacji punktu 6. 

 

 

Ad. 6 

 

Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczących Komisji stałych Rady Gminy o złożenie 

informacji z działalności Komisji w okresie międzysesyjnym. 

Informacje z prac Komisji stałych Rady Gminy w okresie międzysesyjnym kolejno złożyli: 

1) Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – Wiktor Majda. 

Protokół Komisji Nr 13/2013 stanowi załącznik nr 5 do nin. protokołu. 



2) Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Gospodarki Komunalnej, 

Hendlu, Usług, Bezpieczeństwa i Porządku publicznego – Kazimierz Pajor. 

Protokół Nr 13/2013 stanowi załącznik nr 6 do nin. protokołu. 

3) Przewodnicząca Komisji Kultury, Kultury Fizycznej, Oświaty, Zdrowia i Opieki 

Społecznej – Genowefa Rosochowata. 

Protokół Komisji Nr 14/2013i Protokół stanowi załącznik nr 7 do nin. protokołu. 

4) Przewodniczący Komisji Planowania, Budżetu i Finansów – Ryszard Borowicz. 

Protokół Komisji Nr 12/2013 stanowi załącznik nr 8 do nin. protokołu.  

 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady A.Kaczorkiewicz zamknął punkt 6 porządku 

obrad i przystąpił do realizacji punktu 7. 

 

Ad. 7 

 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że w okresie międzysesyjnym wpłynęła jedna 

interpelacja Radnego Kazimierza Pajora o następującej treści: 

 

1) Zwracam się z prośbą do Starosty Drawskiego Pana Stanisława Cybuli z zapytaniem, 

na jakiej podstawie prawnej Starostwo Powiatowe wymusza na Gminie Wierzchowo 

50% wartość dofinansowania do remontów dróg powiatowych, realizowanych na 

terenie Gminy Wierzchowo. 

Gmina Wierzchowo ma zadania własne, które powinna realizować, niestety z barku 

możliwości finansowych są odkładane w czasie. Nadmieniam, że w ubiegłej kadencji 

Rady dwukrotnie zwracałem się w formie interpelacji z tym problemem i nie 

otrzymałem żadnej odpowiedzi. Proszę o odpis dokumentu w tej sprawie i przesłanie 

go do Urzędu Gminy i biura Rady. 

 

Na sesji interpelacje i zapytania złożyli: 

 

Radna Genowefa Rosochowata zgłosiła ustnie jedną interpelację o następującej treści: 

 

1) Naprawić wiatę przystankową usytuowaną przy osiedlu w Wierzchowie.  

Wiata nie posiada osłon bocznych, a więc nie spełnia swojej funkcji, nie chroni 

pasażerów, zwłaszcza  dzieci z przedszkola przed wiatrem i deszczem. 

 

Radny Stefan Żołynia zapytał, czy harmonogram wywozu odpadów komunalnych będzie jak 

do tej pory, czy się zmieni? 

 

W przerwie w obradach sesji wszyscy zebrani otrzymali nowy harmonogram odbioru 

odpadów komunalnych na rok 2014. 

Wójt poinformował, że harmonogram zostanie umieszczony w BIP Wierzchowo. 

 

Wobec braku dalszej dyskusji Przewodniczący Rady A.Kaczorkiewicz zamknął punkt 7 

porządku i przystąpił do realizacji punktu 8. 

 

 

Ad. 8 

 



W punkcie porządku obrad „Trybuna obywatelska” głos zabrała mieszkanka miejscowości 

Radomyśl, która zwróciła się do Radnych o wystąpienie z interpelacją do ENERGA o 

przywrócenie rozliczenia sześciomiesięcznego za sprzedaż energii, ponieważ rozliczenie 

pięciomiesięczne nie jest żadnym udogodnieniem dla klientów, a wręcz przeciwnie utrudnia i 

kumuluje opłatę z dwóch miesięcy. 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkieiwcz poprosił by ze zgłoszeniem interpelacji na ten 

temat wstrzymać się do przyszłego roku, ponieważ ma się zmienić sposób rozliczeń za 

sprzedaż energii. 

 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady A.Kaczorkiewicz zamknął punkt 8 porządku 

obrad i ogłosił przerwę. 

Przerwa: godz. 10
40

- 10
55

. 

Po przerwie Przewodniczący Rady wznowił obrady, stwierdził, że na sali obrad obecnych jest 

14 radnych i przystąpił do realizacji punktu 9. 

 

 

Ad. 9  

 

Wójt Gminy Jan Szewczyk ogólnie odniósł się do  projektu budżetu gminy Wierzchowo na 

rok 2014, ponieważ szczegółowo był on omawiany na wszystkich posiedzeniach Komisji 

Rady Gminy. Wójt omówił zadania ujęte w projekcie budżetu na rok przyszły. Zwrócił się do 

Dyrektora Zespołu Szkół w Świerczynie o rozważenie wszelkich możliwości mających na 

celu zmniejszenie kosztów dalszego funkcjonowania Gimnazjum w Świerczynie. 

 

Projekt budżetu Gminy Wierzchowo na rok 2014 przedstawia się następująco: 

- dochody budżetu w kwocie – 12 873 340,00 zł, 

- wydatki budżetu w kwocie – 14 854 433,00 zł 

- planowany deficyt budżetu w kwocie – 1 981 093,00 zł  

- przychody budżetu w kwocie – 2 648 327,00 zł 

- rozchody w kwocie – 667 234,00 zł 

- rezerwa: 

 - ogólna w kwocie – 15 000,00 zł 

 - celowa w kwocie – 30 000,00 zł. 

 

Wójt poprosił Radnych o przyjęcie przedłożonego projektu budżetu Gminy Wierzchowo na 

rok 2014. 

 

Przewodniczący Rady odczytał treść uchwał Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Szczecinie: 

a) Nr CXI.433.Z.2013 w sprawie wydania opinii o przedłożonym projekcie budżetu na 

2014 rok, 

b) Nr CXI.434.Z.2013 w sprawie wydania opinii o przedłożonym projekcie wieloletniej 

prognozy budżetowej 

c) Nr CXI.449.Z.2013 w sprawie  wydania opinii o możliwości sfinansowania deficytu 

budżetowego na 2014 rok. 

Opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie budżetu -  p o z y t y w n a, stanowi 

załącznik nr 9 do nin. protokołu. 

 



Następnie Przewodniczący Rady poprosił Komisje stałe Rady Gminy o przedstawienie 

opinii w sprawie projektu budżetu. 

 

Opinie kolejno przedstawili: 

1) Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – Wiktor Majda – opinia pozytywna, 

2) Przewodniczący komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Gospodarki 

Komunalnej, Handlu, Usług, Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego – Kazimierz 

Pajor – opinia pozytywna, 

3) Przewodnicząca Komisji Kultury, Kultury Fizycznej, Oświaty, Zdrowia i Opieki 

Społecznej – Genowefa Rosochowata – opinia pozytywna, 

4) Przewodniczący Komisji Planowania, Budżetu i Finansów – Ryszard Borowicz – 

opinia pozytywna. 

Przewodniczący Komisji R.Borowicz przypomniał, że na posiedzeniu Komisji wyszedł z 

propozycją, by w projekcie budżetu ująć doposażenie placów zabaw na terenie Gminy 

Wierzchowo. Środki na ten cel przeznaczyć z budżetu Gminnego Ośrodka Kultury, Sportu i 

Turystyki, ponieważ budżet Ośrodka zaplanowany jest na poziomie bieżącego roku, ale w 

projekcie budżetu Ośrodka nie ma stowarzyszeń i ze środków  zaplanowanych na promocję w 

Urzędzie Gminy. 

Poinformował, że w projekcie remontu sali w Sośnicy nie ujęto wykonania sanitariatów, a to 

znaczy, że nadal w sali nie będzie sanitariatów. 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz powiedział, że zgodnie z ustaleniem na 

posiedzeniu Komisji Kultury do tematu doposażenia placów zabaw powrócimy w miesiącu 

marcu przyszłego roku. 

 

Wobec braku dalszej dyskusji Przewodniczący obrad A.Kaczorkiewicz poddał pod 

głosowanie projekty uchwał: 

- w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Wierzchowo na rok 2014, 

- w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej Gminy Wierzchowo na lata 2014 – 

2029. 

 

1) Rada Gminy w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 14 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” 

podjęła uchwałę Nr XL/281/2013 w sprawie uchwalenia budżetu Gminy 

Wierzchowo na rok 2014 – która stanowi załącznik nr 10 do nin. protokołu. 

 

2) Rada Gminy w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 14 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” 

podjęła uchwałę Nr XL/282/2013 w sprawie uchwalenia wieloletniej 

prognozy finansowej Gminy Wierzchowo na lata 2014-2029 – która 

stanowi załącznik nr 11 do nin. protokołu. 

 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący obrad A.Kaczorkiewicz zamknął punkt 9 i ogłosił 

przerwę. 

Przerwa: 12
00

-12
10

 

Po przerwie Przewodniczący Rady wznowił obrady, stwierdził, że na sali obrad obecnych jest 

14 radnych i przystąpił do realizacji punktu 10. 

 

 



Przed realizacją punktu 10 porządku obrad przedstawiciel Federacji Zielonych GAJA Dawid 

Zyskowski podsumował działania projektu w Gminie Wierzchowo „Drogi dla Natury” – 

kampania na rzecz zadrzewień. Prezentację z realizacji projektu przedstawił w formie 

wizualnej. 

 

 

 

Ad. 10  

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz poddał kolejno pod głosowanie następujące 

projekty uchwał: 

 

1) Rada Gminy w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 13 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 1 głosie „wstrzymującym się” podjęła 

uchwałę Nr XL/283/2013 w sprawie zmiany uchwały Nr XXXIX/274/2013 z dnia 

28 listopada 2013r. w sprawie ustalenia stawek dotacji przedmiotowej dla 

samorządowego zakładu budżetowego w 2014 roku – która stanowi załącznik nr 12 

do nin. protokołu. 

 

2) Rada Gminy w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 14 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

uchwałę Nr XL/284/2013 w sprawie zmiany uchwały Nr VI/32/2011 z dnia 24 

lutego 2011r. w sprawie ustalenia zasad wypłacania radnym i sołtysom diet oraz 

zwrotu kosztów podróży służbowych– która stanowi załącznik nr 13 do nin. 

protokołu. 

 

3) Rada Gminy w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 14 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

uchwałę Nr XL/285/2013 w sprawie uchwalenia planu pracy Rady Gminy i 

Komisji stałych Rady Gminy Wierzchowo – która stanowi załącznik nr 14 do nin. 

protokołu. 

 

4) Rada Gminy w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 14 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

uchwałę Nr XL/286/2013 w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie darowizny 

nieruchomości stanowiących własność Gminy Wierzchowo na rzecz Gminy 

Mirosławiec – która stanowi załącznik nr 15 do nin. protokołu. 

 

5) Rada Gminy w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 14 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

uchwałę Nr XL/287/2013 w sprawie zbycia nieruchomości niezabudowanej 



stanowiącej własność Gminy Wierzchowo – która stanowi załącznik nr 16 do nin. 

protokołu. 

 

6) Rada Gminy w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 12 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 2 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

uchwałę Nr XL/288/2013 w sprawie zmian w budżecie Gminy Wierzchowo na 

2013 rok – która stanowi załącznik nr 17 do nin. protokołu. 

 

7) Rada Gminy w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 14 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

uchwałę Nr XL/289/2013 w sprawie uchwalenia Gminnego Programu 

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych dla Gminy Wierzchowo 

na rok 2014 – która stanowi załącznik nr 18 do nin. protokołu. 

Pełnomocnik Wójta ds. Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Narkomanii 

Małgorzata Mazurkiewicz-Nowak, na prośbę Komisji Planowania, Budżetu i 

Finansów wyjaśniła, że zapis w uchwale „11.556 – obsługa dwóch świetlic 

opiekuńczo-wychowawczych w Gminie Wierzchowo” dotyczy świetlic w Wielbokach 

i Sośnicy. 

8) Rada Gminy w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 14 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

uchwałę Nr XL/290/2013 w sprawie uchwalenia Gminnego Programu 

Przeciwdziałania Narkomanii dla Gminy Wierzchowo na rok 2014 – która stanowi 

załącznik nr 19 do nin. protokołu. 

 

Przewodniczący obrad zamknął punkt 12 porządku obrad i przystąpił do realizacji punktu 13. 

 

 

Ad. 13 

 

Przewodniczący Rady przedstawił odpowiedzi na interpelacje, które wpłynęły w okresie 

międzysesyjnym od:  

 

1. Gminnego Zakładu Gospodarki Komunalnej w Wierzchowie:  

a. w sprawie interpelacji dotyczącej wyrównania terenu przy bramie wejściowej na 

cmentarz w Świerczynie informuję, że wyrównanie terenu nastąpi do dnia 

31.12.2013r. 

 

2. Zarządu Dróg Powiatowych w Drawsku Pomorskim: 

a. w sprawie zmiany wysokości ustawienia znaku drogowego C-9 na drodze 

powiatowej nr 1985Z Złocieniec –Kalisz Pomorski, Zarząd Dróg Powiatowych 

w Drawsku Pomorskim informuje, że znak ten ustawiony jest na wysokości 

przewidzianej w „Instrukcji o pionowym oznakowaniu drogowym” )odległość 

dolnej krawędzi tarczy znaku od poziomu nawierzchni drogi może wynosić 



0,9-1,20 m) i w związku z tym nie zachodzi konieczność zmiany wysokości 

jego ustawienia, 

b. w sprawie naprawy znaku A-7 na drodze 1991Z Wierzchowo – Żeńsko w 

miejscowości Żabin, Zarząd Dróg Powiatowych w Drawsku Pomorskim 

informuje, że naprawa znaku dokonana została w dniu 02.12.2013r., 

c. w sprawie ustawienia w miejscowości Świerczyna drogowskazu wskazującego 

kierunek jazdy do miejscowości Wałcz, Zarząd Dróg Powiatowych w Drawsku 

Pomorskim informuje, że w chwili obecnej nie jest to możliwe z powodu braku 

środków na zakup stosownego oznakowania. Jednocześnie informujemy, że w 

roku 2014 ustawiony zostanie w miejscu wskazanym przez Wnioskodawcę 

drogowskaz strzałowy o treści „Wielboki 4,5” wskazujący kierunek jazdy w 

stronę Wałcza (podanie w treści znaku bezpośrednio napisu Wałcz nie jest 

możliwe gdyż byłoby to niezgodne z przepisami „Instrukcji o pionowych 

znakach drogowych” ponieważ miejscowość Wałcz nie leży w ciągach dróg 

powiatowych nr 2008Z i 2007Z. Drogowskazy strzałowe podobnej treści 

zostaną również ustawione w miejscowości Świerczyna na drodze 2007Z 

Sośnica – Wielboki przy skrzyżowaniu z drogą nr 2008Z i w pobliżu posesji nr 

43. Oznakowanie takie powinno rozwiązać sygnalizowany problem i 

przyczynić się do poprawienia płynności ruchu drogowego oraz wygody 

użytkowników dróg, 

d. w sprawie odwodnienia drogi powiatowej 2008Z w miejscowości Świerczyna przy 

posesji nr 110 i zalewania przez wody opadowe w/w posesji, Zarząd Dróg 

Powiatowych w Drawsku pomorskim informuje, że w wyniku 

przeprowadzonej wizji lokalnej stwierdzono brak technicznych możliwości 

wyeliminowania istniejącego problemu przy zachowaniu istniejących 

rozwiązań tzn. rurociągu krytego z rur betonowych. Spowodowane to jest 

brakiem możliwości podniesienia poziomu otworu wylotowego istniejącego 

już rurociągu w stosunku do poziomu jeziora gdyż rurociąg ten w swym 

końcowym odcinku jest zbyt płytko posadowiony w gruncie (górna ściana rury 

wylotowej znajduje się około 15 cm od powierzchni gruntu), co przy 

zastosowanej średnicy rur uniemożliwia jego uniesienie (rurociąg musiałby 

przebiegać na dość znacznym odcinku pop powierzchni gruntu, co technicznie 

jest rozwiązaniem niedopuszczalnym i bezsensownym). Przyszłościowo 

częściowe rozwiązanie problemu stanowić by mogło cofnięcie wylotu 

rurociągu w głąb przylegającej działki na odległość około 10 metrów od linii 

brzegowej jeziora za pomocą ścieku z prefabrykowanych elementów 

betonowych. Wymagałoby to jednak wyrażenia pisemnej zgody właściciela 

posesji na przeprowadzenie tego typu robót jak również zapewnienia w 

budżecie Zarządu Dróg Powiatowych w Drawsku Pomorskim na rok 2014 

środków na realizację takiego zadania a spełnienie obu w/w uwarunkowań 

wymaga przeprowadzenia osobnych czynności administracyjnych w okresie 

późniejszym, 

e. w sprawie ustawienia znaków ograniczenia prędkości oraz montażu progów 

zwalniających w ciągu drogi powiatowej nr 2008Z w m. Świerczyna, Zarząd 

Dróg Powiatowych w Drawsku Pomorskim informuje, że na terenie całej 

miejscowości Świerczyna prędkość poruszania się pojazdów jest już z mocy 

prawa ograniczona do 50 km/h znakami D-42 „Obszar zabudowany”. 

Wyegzekwowanie przestrzegania przez kierowców w/w ograniczenia należy 

do zadań Policji, Straży Gminnej i innych uprawnionych do tego organów 

kontrolnych. Nie jest możliwe zamontowanie na wnioskowanym odcinku drogi 



progów zwalniających gdyż „Wytyczne techniczne stosowania progów 

zwalniających” zabraniają stosowania tego typu urządzeń na ulicach i drogach 

na których odbywa się ruch autobusów komunikacji publicznej co ma miejsce 

w rozpatrywanym przypadku, 

f. w sprawie wycinki drzewa rosnącego w pasie drogowym drogi powiatowej 2007Z 

Sośnica – Wielboki w m. Świerczyna w pobliżu kwiaciarni Pani Agnieszki 

Ciechowicz, Zarząd Dróg Powiatowych w Drawsku Pomorskim informuje, że 

drzewo to zostanie ujęte w rocznym planie wycinki drzew przydrożnych na rok 

2014. Weryfikacji co do  zasadności wycinki drzew umieszczonych w takim 

planie dokonuje komisja składająca się z przedstawicieli Urzędu Gminy 

Wierzchowo, Zarządu Dróg Powiatowych w Drawsku Pomorskim oraz 

Regionalnej Dyrekcji Ochrony Środowiska w Szczecinie w trakcie 

odbywającego się raz w roku specjalnego objazdu dróg. W roku 2014 objazd 

taki odbędzie się w miesiącu wrześniu. Po uzyskaniu pozytywnej co do 

wycinki opinii komisji, zaakceptowaniu jej przez Regionalna Dyrekcję 

Ochrony Środowiska w Szczecinie oraz uzyskaniu decyzji Wójta Gminy 

Wierzchowo zezwalającej na wycinkę drzewa, zostanie ono wycięte przez 

Zarząd Dróg Powiatowych w Drawsku Pomorskim w okresie zimowym 

2014/2015. 

 

3. Rejonu Dróg Wojewódzkich w Drawsku Pomorskim: 

a. w sprawie interpelacji złożonej przez Radnego Marka Banaszka Rejon Dróg 

Wojewódzkich w Drawsku Pomorskim informuje, że samosiejki rosnące przy drodze 

wojewódzkiej nr 177 – Drogowym odcinku lotniskowym zostaną usunięte do końca I 

kwartału 2014 roku. 

 

Poinformował, że odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na dzisiejszej sesji, zostaną udzielone 

pisemnie. 

 

Radny Józef Janicki poinformował, że nie otrzymał odpowiedzi na dwie interpelacje: 

- w sprawie remontu drogi gminnej w Świerczynie ( w kierunku Pana Piecyka), 

- w sprawie zamontowania lampy przy bramie cmentarza w Świerczynie. 

 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady A.Kaczorkiewicz zamknął pkt 11 porządku 

obrad i przystąpił do realizacji pkt 12. 

 

 

Ad. 12 
 

Przewodniczący Rady poinformował o możliwości wyjazdu do Henstedt-Ulzburg na Bal 

Burmistrza (ostatnia sobota stycznia). Chętni powinni zgłosić się do pracownika Urzędu ds. 

promocji lub ds. obsługi rady gminy, zgłoszenie powinni dokonać jak najszybciej. 

 

Przewodniczący Rady poinformował również o śmierci Pierwszego Burmistrza Gminy 

Henstedt-Ulburg Heinza Glucka. 

 

Przewodniczący Rady A.Kaczorkiewicz zamknął pkt 12 porządku obrad i przystąpił do 

realizacji pkt 13. 

 

 



Ad. 13 

 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodniczący obrad Andrzej Kaczorkiewicz 

o godz. 13
00

 zamknął obrady XL sesji. 

 

Na tym protokół zakończono. 

 

 

 

        Przewodniczący Rady 

 

        Andrzej Kaczorkiewicz 

 

 

 

Podpis protokolantów: 

1. D.Majewska      ………………….. 

2. D.Łukaszewska …………………. 

 


